
Sprawozdanie 

z działalności Zarządu Stowarzyszenia Absolwentów Uniwersytetu 

Przyrodniczego w Poznaniu w latach 2016-2021 

1. Na Walnym Zebraniu Delegatów w dniu 12 lutego 2016 r. do Zarządu wybrani zostali 

następujący członkowie Stowarzyszenia: Arkadiusz Błochowiak, Maria Brzozowska, Piotr Grygier, 

Romuald Kamiński, Krzysztof Lompert, Bolesław Maćkowiak, Karol Marciniak, Jerzy Mazur, Jan 

Michniewicz, Janusz Nowacki, Janusz Paul, Maciej Strawa, Zofia Szalczyk, Krystyna Święcicka, 

Zbigniew Zieliński. 

W skład Komisji Rewizyjnej weszli:  Jan Dudziński, Ewa Flaczyk oraz Włodzimierz Kołodziejczak. 

W 2020 roku zmarł śp. Jan Dudziński. Nie uzupełniono składu Komisji Rewizyjnej z powodu braku 

możliwości zwołania nadzwyczajnego WZD w tej sprawie (obowiązywały restrykcje 

epidemiologiczne).  

W dniu 22 lutego 2016 roku, z inicjatywy prof. dr hab. Janusza Nowackiego, odbyło się pierwsze 

w nowej kadencji posiedzenie Zarządu oraz Komisji Rewizyjnej Stowarzyszenia Absolwentów.     

Na posiedzeniu tym dokonano wyboru prezesa, którym został Piotr Grygier, dwóch 

wiceprezesów Janusza Nowackiego i Janusza Paula, sekretarza Krystynę Święcicką oraz skarbnika 

Romualda Kamińskiego. Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej została Ewa Flaczyk.  

2. Wszystkie zmiany w składzie osobowym Zarządu i Komisji Rewizyjnej zostały zgłoszone do 

Krajowego Rejestru Sądowego i zaakceptowane przez Sąd.  

3. Walny Zjazd Delegatów uchwalił  12 lutego 2016 roku nowy Statut Stowarzyszenia ze 

zmianami w stosunku do poprzedniego z 2009 roku, które zostały zaakceptowane przez Krajowy 

Rejestr Sądowy. 

4. Upoważnieni członkowie Zarządu podpisali nową umowę z NEO Bankiem na prowadzenie 

rachunku bankowego. 

5. W celu prawidłowego rejestrowania przychodów i wydatków w księgach rachunkowych oraz 

wykonania stosownych sprawozdań (bilans, rachunek zysków i strat, sprawozdania GUS) 

podpisano umowę na wykonanie tych czynności w latach 2016 - 2021 z dyplomowaną księgową 

Panią Ewą Janaszek.  

Umowy zlecenia podpisywaliśmy także z Panią Beatą Skrypnik z sekretariatu Rektora, która 

prowadzi na bieżąco wszelką dokumentację Stowarzyszenia i wspiera nas w bezpośrednich 

kontaktach z władzami Uczelni. 

6. W latach 2016 - 2022 Zarząd Stowarzyszenia spotkał się wielokrotnie i tak w roku 2016  

dwukrotnie (22 lutego oraz 23 czerwca), w roku 2017 trzykrotnie (1 marca, 14 czerwca                   

i             19 grudnia), w roku 2018 dwukrotnie (12 czerwca -  w Muzeum Narodowym Rolnictwa          

i Przemysłu Rolno-Spożywczego w Szreniawie i 12 grudnia), w roku 2019 dwukrotnie (6 maja 

oraz 12 grudnia), w roku 2020 jeden raz 18 września oraz w 2021 roku dwukrotnie 27 maja oraz 

25 sierpnia. W roku 2022 odbyły się dwa zebrania tj.16 marca oraz 27 kwietnia .  



Prezydium Zarządu odbywało spotkania w zależności od potrzeb wynikających z przygotowania 

zebrań Zarządu lub innych pilnych spraw dotyczących np. Muzeum czy obchodów Dnia 

Absolwenta. 

7. Zarząd Stowarzyszenia na zebraniu w dniu 23 czerwca 2016 r. przyjął następujący program 

działania na lata 2016-2020 

Zakres  Co chcemy realizować Realizuje 

I. 
Organizacyjny 

1. Zachęcać do członkowstwa absolwentów UPP Zarząd 

 2. Pozyskiwać darczyńców na rzecz Stowarzyszenia i 
Fundacji UPP 

Zarząd 

 3. Zmodernizować stronę internetową SA, w tym 
umożliwić absolwentom składanie deklaracji 
członkowskich poprzez internet 

Prezydium 
Zarządu 

 4. Uaktualnić wykaz członków SA Sekretarz Zarządu 
przy współpracy z 
p. Beatą Skrypnik 

 5. Nawiązać lub kontynuować współpracę ze 
stowarzyszeniami absolwentów uczelni poznańskich 
(UAM, UE, PP) 

Prezes Zarządu 

 6. Nawiązać lub zacieśnić współpracę z Muzeum 
Rolnictwa w Szreniawie, Ośrodkiem Kultury Leśnej w 
Gołuchowie i innymi podobnymi instytucjami 
gromadzącymi informacje o wybitnych absolwentach 

Prezydium 
Zarządu 

II. Współpraca 
z uczelnią 

1. Na bieżąco kontynuować współpracę z władzami 
rektorskimi UPP oraz dziekanami wydziałów UPP 

Prezes Zarządu  

 2. Rozwijać współpracę z Fundacją UPP Prezydium 
Zarządu 

 3. Współpracować z władzami UPP w zakresie 
przygotowań do jubileuszu 100-lecia studiów 
rolniczo-leśnych 

Zarząd 

 4. Wspierać władze UPP w renowacji  budynku przy 
ul. Wojska Polskiego (hodowla lasu) z 
przeznaczeniem na cele Stowarzyszenia (np. Klub 
Absolwenta), Muzeum itp. 

Zarząd 

III. Działania na 
rzecz 
absolwentów 

1. Nawiązać kontakt  z kołami naukowymi w zakresie 
promowania wybitnych studentów, przyszłych 
absolwentów UPP 

V-ce Prezesi 
Zarządu 

 2. Przygotować wykaz wybitnych absolwentów 
uczelni celem promowania ich działalności 

Zarząd 

 3. Rozpoznać i nawiązać kontakt z firmami i 
instytucjami mogącymi przyjmować na staż 
absolwentów UPP 

Prezydium 
Zarządu 

 4. Nawiązać współpracę ze stowarzyszeniami 
zawodowymi zrzeszającymi absolwentów UPP (np. 
SITliD, PTChD, SITO, SITWM, SITSpoż, SITR, STC) 

Prezydium 
Zarządu  

 5. Nawiązać współpracę z Biurem Karier UPP w 
zakresie m.in. projektów MENTOR, KARTA 
ABSOLWENTA, konkurs ABSOLWENT roku... 

Prezydium 
Zarządu 

 6. Uczestniczyć w spotkaniach rocznicowych Zarząd 



absolwentów celem promowania SA 

 7. Współorganizować konferencje i szkolenia dla grup 
absolwentów przy pomocy Biura Karier i innych 
wyspecjalizowanych instytucji 

Prezydium 
Zarządu 

 8. Organizować bale i spotkania klubowe 
absolwentów 

Zarząd 

 

Analizując poszczególne punkty programu należy pozytywnie ocenić zadania z zakresu 

organizacyjnego oraz współpracy z Uczelnią. Niestety gorzej wypada ocena zakresu działania na 

rzecz absolwentów. Przyczyn takiego stanu należy doszukiwać się częściowo w niedostatecznym 

zaangażowaniu członków Zarządu, ale przede wszystkim w ograniczeniach wynikających                

z ogólnokrajowej pandemii COVID-19. 

8. Członkowie Zarządu uczestniczyli w latach 2016 - 2021 w licznych przedsięwzięciach 

zewnętrznych, na które byli zapraszani lub występowali z inicjatywą uczestnictwa i tak m.in.:    

                           w  Radzie Fundacji Uniwersytetu Przyrodniczego; w uroczystościach 

absolutoryjnych wszystkich  wydziałów; w Radach Wydziału Leśnego, Wydziału Nauk o Żywności 

i Żywieniu, Wydziału Inżynierii Środowiska i Gospodarki Przestrzennej, Wydziału Rolnictwa            

i Bioinżynierii, Wydziału Technologii Drewna, Wydziału Ogrodnictwa i Architektury Krajobrazu, 

Medycyny Weterynaryjnej i Nauk o Zwierzętach oraz na Senacie Uczelni wraz z przekazaniem 

informacji o Stowarzyszeniu; w  komitecie organizacyjnym obchodów jubileuszu 100-lecia 

studiów rolniczo-leśnych; w  Radzie Naukowej OKL w Gołuchowie oraz w obchodach tego 

Jubileuszu; w obchodach jubileuszu 95-lecia Stowarzyszenia Absolwentów Politechniki 

Poznańskiej; w  uroczystości jubileuszu 70-lecia gospodarstwa doświadczalnego w Przybrodzie; 

na spotkaniach z przedstawicielami stowarzyszeń absolwentów uczelni poznańskich; na 

spotkaniach noworocznych u Rektora UP; przy odsłonięciu tablicy pamiątkowej prof.Janickiego    

w Muzeum Rolnictwa w Szreniawie;  w Konferencji nt. Gospodarka łowiecka a Bioróżnorodność; 

w spotkaniu Zarządu Związku Pracodawców Rolnych oraz konferencji Krajowej Federacji 

Producentów Zbóż, na których przedstawiono działalność Stowarzyszenia; na spotkaniach 

wigilijnych Koła Leśników WL.                  

9. Przeniesiono spis członków z zapisów w księgach do wykazów cyfrowych. Dzięki temu można 

szybko korygować Informacje tam zawarte. W latach 1964 - 2021  do Stowarzyszenia wstąpiło 

blisko 2400 członków, ale analizując wykaz pod kątem dat urodzenia i okresu ukończenia 

studiów można założyć, że żyjących członków jest około 1800. Niestety duży odsetek danych 

adresowych jest prawdopodobnie nieaktualny i nie ma pewności, że ta liczba odpowiada 

rzeczywistości. W możliwie najkrótszym czasie niezbędne będzie urealnienie liczebności 

członków poprzez wysłanie do wszystkich stosownych pism. W okresie kadencji obecnego 

Zarządu do Stowarzyszenia wstąpiło  36 absolwentów.  

10. Z inicjatywy Stowarzyszenia władze Uczelni podjęły decyzję o remoncie budynku przy 

ul.Wojska Polskiego 69 celem przeniesienia tam Muzeum Uniwersytetu z Kolegium Rungego oraz 

ulokowania siedzib Fundacji Uniwersytetu, Rady Uczelni oraz naszego Stowarzyszenia. 

Stowarzyszenie zaangażowało się bardzo aktywnie w cały proces projektowania remontu pod te 

cele. Jednocześnie rozpoczęto zbieranie środków finansowych na stworzenie nowej ekspozycji 

muzealnej. W latach 2017-2019 wysłano do kilkudziesięciu instytucji, organizacji i osób 



prywatnych prośby o wsparcie finansowe remontu obiektu. W efekcie otrzymano w formie 

darowizn ponad 160 tys. zł dzięki czemu nowa ekspozycja wystawowa Muzeum została 

wykonana i w pełni sfinansowana z tych środków.       W 2019 roku obiekt został uroczyście 

oddany do użytku zyskując nazwę Domu Absolwenta. Zarząd Stowarzyszenia w imieniu 

wszystkich członków składa  władzom Uczelni serdeczne podziękowanie za udostępnienie 

wspaniałej siedziby i miejsca spotkań absolwentów. 

11. Absolwenci minionego 100-lecia są ciągle godni upamiętniania i przypominania wobec tego 

Zarząd przygotował i wydał własnym sumptem w 2019 roku publikację Śladami absolwentów 

studiów rolniczo-leśnych , koszty której pokryliśmy także z darowizn w kwocie około 15000 zł za 

500 egzemplarzy. Obecnie rozpoczęto pracę nad kolejnym tomem. 

12. Do pozytywnych inicjatyw należy zaliczyć zorganizowanie 10 października 2019 r. Dnia 

Absolwenta. W programie była poranna Mszę św. w kościele p.w. Św. Jana Vianneya, w trakcie 

której wspomnieliśmy o zmarłych absolwentach, potem w najbliższym otoczeniu Domu 

Absolwenta, na pamiątkę jubileuszu 100-lecia studiów rolniczo-leśnych posadzono lipę 

srebrzystą, otwarto nową ekspozycję muzealną w Muzeum UPP, wysłuchano kilku referatów na 

sesji w Kolegium Rungego a na zakończenie była możliwość porozmawiania przy wspólnym 

posiłku. Organizatorzy Dnia mając na względzie niewielki potencjał ekonomiczny Stowarzyszenia 

zaprosili do wzięcia udziału blisko 150 osób, pośród których były władze Uczelni, członkowie 

honorowi Stowarzyszenia, absolwenci z różnych wydziałów, ale przede wszystkim darczyńcy, 

dzięki którym możliwe stało się podjęcie prac na ekspozycją oraz wydanie książki "Śladami 

absolwentów studiów rolniczo-leśnych w Poznaniu". Realizacja programu przebiegła bardzo 

sprawnie i należy tylko żałować, że z zaproszenia skorzystała zaledwie połowa oczekiwanych 

uczestników.  

Stowarzyszenie chce kontynuować w przyszłości celebrowanie absolwentów poprzez specjalny 

dzień im poświęcony, gdyż uważamy, że to m.in. poprzez nich Uniwersytet buduje swoją historię 

i umacnia prestiż. Konieczne będzie jednakże opracowanie takiego scenariusza imprezy, aby  

była ona otwarta dla szerszego grona i uwzględniała chęć spotykania się w mniejszych grupach      

w otoczeniu koleżanek i kolegów z danego rocznika.  

13. Sprawy finansowe 

Bilanse (wersja uproszczona): 

Lp. Treść pozycji 31.12.2015 31.12.2016 31.12.2017 31.12.2018 31.12.2019 31.12.2020 31.12.2021 

1. Aktywa obrotowe 31 445,50 34 066,31 78 480,73 158 491,21 74 182,73 48 437,27 54 317,44 

1a. Środki finansowe 
w banku 

31 445,50 34 066,31 78 480,73 158 491,21 74 182,73 48 437,27 54 317,44 

2. Kapitał własny 23 621,20 26 242,01 70 157,42 150 583,60 66 358,43 48 437,27 54 317,44 

2a. Kapitał podstaw. 21 541,52 23 621,20 26 242,01 150 583,60 150 583,60 66 358,43 48 437,27 

2b. Zysk (strata) 2 079,68 2 620,81 43 915,41 80 426,18 -84 225,17 -25 745,46 5 880,17 

2c. Zobowiązania  7 824,30 7 824,30 8 323,31 7 907,61 7 824,30 0,00 0,00 

3. Pasywa razem 31 445,50 34 066,31 78 480,73 158 491,21 74 182,73 48 437,27 54 317,44 

 

W latach 2020-2022 wystąpiono do jednostek Lasów Państwowych o kolejne darowizny i dzięki 

temu Stowarzyszenie dysponuje środkami finansowymi pozwalającymi na prowadzenie 

działalności statutowej.  



Wnioski 

1. Niezbędne jest zaktywizowanie działań Zarządu na rzecz popularyzacji Stowarzyszenia wśród 

studentów i absolwentów celem zachęcenia do członkostwa. Odmładzanie stanu członków 

umożliwi  Stowarzyszeniu skuteczniejsze realizowanie celów i zadań wynikających ze statutu. 

2. Należy dokończyć rewizję stanu osobowego członków Stowarzyszenia. 

3.  Zarząd Stowarzyszenia powinien wykorzystywać współczesne środki medialne docierania 

zarówno do swoich członków jak i do otoczenia. W pierwszym rzędzie należy uruchomić 

zmodernizowaną, nowoczesną witrynę internetową a także wykorzystywać takie media jak  m.in. 

Facebook czy Instagram . 

4. Wskazane jest wystąpienie do Władz Uczelni o umożliwienie publikowania w Wieściach 

Akademickich informacji o działalności Stowarzyszenia. (np. w postaci stałej rubryki). 

5.  Niezbędne jest przeanalizowanie różnych możliwości pozyskiwania środków finansowych, 

które pozwoliłyby na stabilizację finansową Stowarzyszenia. 

 

 

 

 

 

 

 


